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سرلشکر موسوی:

به هیچ وجه به قول و تعهد آمریکایی ها 
اعتمادی نداریم

رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: ما به هیچ وجه به قول و تعهد آمریکایی ها 
و صهیونیســت ها اعتمادی نداریم و برای مقابله قاطع با شرارت احتمالی مجدد آنها 

کاملًا آمادگی داریم.
سرلشکر امامعلی صابرزاده، وزیر دفاع جمهوری تاجیکستان به صورت تلفنی با امیر سرلشکر 

موسوی رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت وگو کرد.
سرلشکر صابرزاده، در ابتدا ضمن تبریک و آرزوی موفقیت برای سرلشکر موسوی به عنوان 
رئیس جدید ســتاد کل نیروهای مســلح، گفت: شهادت سردار شــهید سپهبد باقری و دیگر 
فرماندهان نیروهای مســلح و همچنین مردم بی گناه ایران برای دولت، مردم و نیروهای مسلح 
جمهوری تاجیکســتان غم بزرگی به شمار می آید و مراتب همدردی ما را در غم از دست دادن 

این عزیزان پذیرا باشید.
وزیــر دفاع تاجیکســتان در این گفت وگو با تاکید بر اشــتراکات عمیق فرهنگی، زبانی و 
تاریخی دو کشــور، روابط تاجیکســتان و ایران را بر مبنای برادری عنوان کرد و افزود: دولت و 
مردم جمهوری تاجیکســتان، مردم کشور ایران را دوست خود می دانند و آنها را به عنوان یک 

برادر واقعی قبول دارند.
به گزارش مهر، سرلشکر موسوی نیز در این گفت و گو از حمایت های جمهوری تاجیکستان 
از ایران در جنگ تحمیلی ۱۲ روزه تشکر کرد و بیان داشت: سردار شهید سپهبد باقری همواره 
اهتمام و عنایت ویژه ای به جمهوری تاجیکســتان داشــتند و بر توسعه و روابط دوجانبه بین 
نیروهای مسلح ایران و تاجیکستان تاکید داشتند و در این مسیر قدم های مثبت و تأثیرگذاری 

برداشته شده است و بنده هم این مسیر را ادامه خواهم داد.
وی در ادامه ضمن گزارش از روند جنگ تحمیلی ۱۲ روزه آمریکا و رژیم صهیونیســتی با 
ایران، خاطرنشان کرد: با این جنایت بی شرمانه دشمن به دنیا ثابت شد با وجود اینکه آمریکا و 
رژیم کودک کش صهیونیستی به هیچ اصل و هنجار بین المللی پایبند نبوده و با تمام توان خود 
۱۲ روز با نیروهای مســلح ایران جنگیدند، لکن به اهداف خود نرسیده و ضربات سنگینی هم 
دریافت کردند و به همین دلیل درخواست آتش بس نموده تا رژیم صهیونیستی را نجات دهند.
سرلشکر موسوی گفت: ما به هیچ وجه به قول و تعهد آمریکایی ها و صهیونیست ها اعتمادی 

نداریم و برای مقابله قاطع با شرارت احتمالی مجدد آنهاکاملًا آمادگی داریم.
سردار وحیدی: 

تمهیدات لازم برای مقابله
با سناریوهای دشمن پیش بینی شده است

مشاور فرمانده کل سپاه گفت: ایران از ظرفیت های متعدد و راهبردی برخوردار 
است و برای هر سناریویی، تمهیدات لازم را پیش بینی کرده است؛ همه  این ظرفیت ها 

در زمان مناسب مورد استفاده قرار خواهند گرفت.
سردار سرتیپ پاسدار احمد وحیدی مشاور فرمانده کل سپاه و فرمانده اسبق نیروی قدس 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در گفت و گو با دفاع پرس، با اشاره به راهپیمایی های پرشور مردم 
قهرمان یمن در حمایت از ملت مظلوم فلســطین، اظهار داشت: ملت یمن نمونه ای بی نظیر از 

امتی مقتدر، وفادار و پایبند به ارزش های انقلاب اسلامی هستند.
ســردار وحیدی با بیان اینکه مُهر بزرگ افتخار بر سینه    یمنی هاست، عنوان کرد: یمنی ها 
ثابت کردند که مدافعان سرســخت حق  بوده و در برابــر ظلم و تجاوز آمریکا، انگلیس و رژیم 

صهیونیستی با عزت و سربلندی ایستاده اند. ما به این ملت شجاع و قهرمان افتخار می کنیم.
مشــاور فرمانده کل سپاه همچنین درباره احتمال انســداد تنگه هرمز در صورت شرارت 
دشــمنان، گفت: ایران از ظرفیت های متعدد و راهبردی برخوردار است و برای هر سناریویی، 
تمهیدات لازم را پیش بینی کرده است؛ همه  این ظرفیت ها در زمان مناسب مورد استفاده قرار 
خواهند گرفت. وی تاکید کرد: ما آماده ایم تا متناسب با شرایط، اقدامات ضروری را انجام دهیم.

خلاف گویی نماینده مجلس 
و ضریب دادن به جنگ روانی علیه حوزه و روحانیت 

محمدرضا عادلی- خبرنگار کیهان در قم:
آقای مهندس گودرزی نماینده محترم مردم الیگودرز در مجلس شورای اسلامی 
هفته گذشته در واکنش به بخشی از مصاحبه استاندار قم در مورد حق آبه استان از 
پروژه ملّی انتقال آب، »قمرود« که از سرشاخه های دِز در الیگودرز اجرا شده مدعی 
شد؛ »به نام سیراب کردن مردم قم، آب را از دهان تشنگان الیگودرز، بیرون می کشند و 
برای آبیاری باغ های پسته و آبشارهای تزئینی و ویلاهای اعیانی در قم صرف می کنند.«
متأســفانه اصل این ادعا کاملًا بی اساس و ناشی از دروغ پردازی های شبکه سایبری دین و 
روحانیت ستیز است که این بار از زبان نماینده مجلس شورای اسلامی گفته شد و دروغ شاخدار 

دشمن ساخته، به عنوان یک حقیقت غیر قابل انکار تکرار شد.
 قصه این جنگ روانی علیه حوزه و روحانیت از ســال ۱39۱ آغاز شــد. زمانی که عملیات 
اجرائی پروژه بزرگ و ملّی انتقال آب » قمرود « با هدف تأمین کســری آب شــرب روســتاها و 
شــهرهای خوانسار، گلپایگان در اســتان اصفهان و خمین ، محلات، دلیجان و نیم وَر در استان 

مرکزی و در نهایت قم آغاز شد. 
اما در اخبار مربوط به این پروژه تنها به مبدأ و مقصد پروژه یعنی الیگودرز- قم اشاره شده 
و می شود. از سوی دیگر اسم این پروژه را »قمرود« نام نهاده اند. قمرود نام روستایی در قم است 

که در انتهای رودخانه آناربار قرار دارد.
رودخانه ای که سرچشمه های اصلی آن از کوه های بختیاری در شهرستان الیگودرز سرازیر 

می شود و در نهایت به این روستا در قم ختم می شود.
اما شــبکه جنگ رســانه ای دشمن با سوءاستفاده از اســم پروژه یعنی »قمرود« و مقصد 
نهائی پروژه یعنی قم، و با حذف اسامی شهرستان های دیگر هدف این پروژه ، به دروغ در تنور 
جنگ روانی خود می دمد که؛ جمهوری اسلامی، منابع آبی الیگودرز را از دهان مردم تشنه این 
شهرستان بیرون کشیده و برای رفاه روحانیت و حوزویان به قم انتقال داده اند! و در قم صرف 

استخر و باغ ویلا و مشروب کردن باغ های پسته و... می شود!
در صورتی که این ادعا مغالطه بزرگ اســت زیرا؛  اولاً همان طور که عرض شــد این پروژه 
نه برای تأمین آب شهر قم بلکه برای تامین کسری آبِ شرب شهرستان های خوانسار، خمین، 

گلپایگان، محلات، نیم وَر، دلیجان و نهایت ساوه و قم اجرا شده است. 
 ثانیا؛ً آب شرب قم از منابع دیگر از جمله سد ۱5خرداد و آب های زیرزمینی )چاه عمیق( 
تأمین شود به همین دلیل هم اکنون آب قم شور و تلخ است و مردم این شهر آب شرب خود را 
از ایستگاه های توزیع آب شیرین در قبال پرداخت هزینه و با استفاده از » کارت های آب« تهیه 
می کنند، یا با هزینه گزاف تری دســتگاه های آب شــیرین کن خانگی، خریده و در منزل نصب 

کرده و آب شرب مورد نیاز خود را تامین می کنند.
ثالثا؛ً جمعیت طلاب و حوزویان در استان قم کمتر از 5 درصد جمعیت یک و نیم میلیونی 
این شهر است  لذا این ادعا که آب را برای حوزویان انتقال داده اند خلاف واقع و مضحک است.
رابعا؛ً طرح های بزرگ انتقال آب زیادی در کشور اجرا شده است مثل انتقال آب از اصفهان 

به یزد. آیا در استان یزد هم طلاب و حوزویان ساکن هستند؟!
خامسا؛ً منابع آبی و انرژی در کشور پراکنده اند و برای تامین رفاه مردم، با اجرای پروژه های 
انتقال به سایر نقاط رسانده می شود. آیا مثلًا مردم استان های نفت و گازخیز حق دارند بگویند 

این منابع در استان ما است و حق ندارید به سایر نقاط کشور منتقل کنید؟ 
 با این حال دشمن مکار و خدعه گر با اشاره به اسم این پروژه سال هاست، با هدف تولیدکینه 
و نفرت علیه روحانیت مدعی اســت آب را از حلقوم مردم تشنه الیگودرز! برای آخوندها به قم 
انتقال داده اند که دروغی بزرگ است. لذا ادعاهای آقای گودرزی نماینده محترم مجلس، دمیدن 
در آتش فتنه قومی- منطقه ای بود، که انسجام و امنیت ملی را هدف قرار داده است و در واقع 
ضریب دادن به جنگ روانی دشــمن بود که از آقای گودرزی انتظار می رود این خطا را به نحو 

مقتضی جبران نمایند.

استفاده از ظرفیت فاینانس 
در پروژه های آب و فاضلاب شیراز 

شیراز- خبرنگار کیهان:
 بهمن بهروزی، مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب شــیراز با اشاره به یکی از 
پروژه های کلیدی زیرســاختی در شرق شــیراز گفت: عملیات اجرائی خط انتقال 
فاضلاب خیابان ســاحلی شــرقی که به عنوان یکی از خطوط اصلی انتقال فاضلاب 
 شــهری شناخته می شــود، در قالب قرارداد فاینانس در دســتور کار قرار گرفته

است.
مدیرعامل آبفا شیراز با تأکید بر اهمیت این پروژه در توسعه خدمات زیرساختی تصریح کرد: 
اجرای این طرح، علاوه بر افزایش سطح پوشش شبکه فاضلاب، نقش بسزایی در ارتقای بهداشت 

عمومی و بهبود شاخص های زیست محیطی شرق شیراز خواهد داشت.
وي خاطرنشــان کرد: اســتفاده از ظرفیــت فاینانس در اجرای پروژه هــای بزرگ، بیانگر 
 رویکرد اقتصادی، هوشــمند و راهبردی شــرکت در تکمیل زیرساخت های حیاتی شهر شیراز

است.

درمکتب امام

یک هوای نفس باطل
اگر این کشــورهای اسلامی، همین کشــورهای منطقه، اگر همین 
کشورهای خلیج و منطقه ده روز جلوی نفت شان را بگیرند، دنیا به صدا 
درمی آید، دنیا تسلیم شان می شود. لکن اینها نفت شان را تقدیم می کنند، 
آبروی شــان را تقدیم می کنند، کشورشان را تقدیم می کنند، ملت شان را 

تقدیم می کنند، برای چه؟ برای یک هوای نفس باطل.
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دکتر ابراهیم کارخانه ای*
۱- در هیچ جای دنیا هیچ کشوری با زبان دیپلماسی آمیخته با ضعف نتوانسته 
است در مواجهه با قدرت های قلدر و سلطه گر از حق مسلم ملت خود دفاع کند. 
فاجعه عظیم و بی سابقه مردم مظلوم و بی پناه غزه که سند مرگ نهادهای بین المللی 
و انتهای سبعیت و وحشی گری قدرت های درنده خوست کوچک ترین تردیدی باقی 
نمی گذارد که امید بستن به واژه موهومی به نام جامعه جهانی و نهاد های حقوقی 
بین المللی ، آب در آسیاب دشمن کوبیدن است و چشم دوختن و کوتاه آمدن در برابر 
قدرت های سلطه گر هیچ نتیجه ای جز تشویق آنها به زورگویی بیشتر در پی ندارد.
۲- بدون شک، موجودات شرور و درنده خویی که امروز در راس برخی کشورهای 
جنایتکار قرار گرفته اند و مانند سگ های  هار به هر سو هجوم می برند و هر مظلومی 
را می درند و در حین مذاکره نقشــه مرگ طرف مقابل را طراحی می کنند قطعا« 
قابلیت و اهلیت مذاکره را ندارند و اســتفاده از ادبیات اقدامات اعتماد ساز در برابر 
چنین کشورهایی که در حال مذاکره شمشیر خیانت آنها از پشت آخته است، اوج 

ساده انگاری و دشمن نشناسی است.
3- به فرموده رهبری حکیم انقلاب ، آنها که دم از مذاکره با آمریکا می زنند یا 
الفبای غیرت را نمی دانند یا با الفبای سیاست بیگانه اند. کشوری که باید اعتمادسازی 
کند، آمریکا اســت که از بدو تولد جمهوری اســلامی ایران، جز خیانت و جنایت 
چیز دیگری از او مشاهده نشده است. این ظلم به ملت ظالم ستیز ایران است که 
به جای آنکه آمریکا بعد از آن همه خدعه، خیانت و جنایت از مواضع جنایتکارانه 
و فریبکارانه خود کوتاه بیاید، جمهوری اســلامی ایران که تاکنون به هیچ یک از 
عهدنامه های خود ولو آنکه به ضرر او تمام شده است پشت نکرده است متعهد به 

اعتماد سازی و حتی سخاوتمندی فراتر از برجام  بشود!!
 ۴- در حالی که ملت نجیب ایران در طول ۲۰ سال دیپلماسی در پشت میز 
مذاکره جز خســارت محض چیزی عاید او نشــده است؛ نام بردن از دیپلماسی و 
مذاکره به عنوان یک تاکتیک و فرصت آن هم در برابر کشوری که هیچ مرزی برای 
منافع خود قائل نیست و کوچک ترین اعتمادی به پایبندی او به تعهداتش وجود 
ندارد جای تاسف و تعجب دارد. چرا که در طی سال های مذاکره هسته ای همواره 
این دشمن بوده است که از مذاکره به عنوان یک تاکتیک برای پایمال کردن حق 
ملت ایران بهره برده است. بیانات راهگشای رهبری معظم انقلاب همواره مملو از 
هشدار درباره مذاکره و در مقابل اصرار آمریکا و غرب بر تداوم مذاکره بوده است!

 5- بررسی توافقنامه های هسته ای سعدآباد، پاریس و بروکسل طی سال های 
۱3۸۲ الی ۱3۸۴ و توافقنامه های ژنو، لوزان و وین طی سال های ۱39۲ الی ۱39۴ 
که جمهوری اسلامی ایران مو به مو و حتی فراتر از آن به تعهدات خود عمل کرد 
بهترین گواه عهد شکنی و خیانت آمریکا و غرب علیه ملت ایران و استفاده آنها از 
مذاکره به عنوان یک تاکتیک و فریب بوده است. بدون شک کشوری می تواند از 
مذاکره به عنوان یک تاکتیک و از دیپلماســی به عنوان یک فرصت استفاده کند 
که در عرصه دیپلماســی به عنوان یک مدعی و دســت برتر در پشت میز مذاکره 
ظاهر شود؛ طرفی که قبل از انجام مذاکره امان نامه عدم حمله دشمن را درخواست 
می کند پیشــاپیش مذاکره را باخته و زمین بازی را به دشمن واگذار کرده است. 
در چنین شــرایطی صحبت از بازی باخته برد- برد که خاطره اسف بار و خسارت 

محض برجام را تداعی می کند خواسته یا نخواسته بازی در زمین دشمن است. 
۶- شــکی نیست که دیپلماســی انقلابی اقتدار آفرین و دیپلماسی مبتنی بر 
اعتماد سازی تحمیلی ذلت آفرین است. کدام اقدام اعتمادساز بالاتر از فتوای هسته ای 
رهبری اســت؟!! چرا سیاست بازان برجام، چنین حکم مستحکم اعتماد ساز را رها 
کردند و تلاش کردند با امتیاز دهی به دشمن که حد یقفی بر آن متصور نیست )به 
اصطلاح( اعتماد سازی کنند!! چرا فتوا و حکم رهبری در تحریم سلاح هسته ای بر 
زمین ماند و در حالی که طرف مقابل بر دســتورات ریاست جمهوری خود تاکید 
می ورزید، تیم مذاکره کننده و تصمیم سازان هسته ای بر حکم قاطع عالی ترین مرجع 
حکومتی جمهوری اسلامی ایران پافشاری نکردند و در مقابل به عنوان اعتمادسازی 
به انجام درخواست هایی تن دادند که هیچ حد یقفی بر آن متصور نبوده و نیست. 
تاسف بار است در حالی که طرف ایرانی دم از امضای جان کری به عنوان تضمین 
انجام تعهدات می زد، چرا تیم مذاکره کننده جمهوری اسلامی ایران بر پذیرفتن فتوا 
و حکم رهبری به عنوان تضمین پایبندی جمهوری اسلامي ایران بر منع ساخت 
سلاح های هسته ای اصرار نورزید و بر پایبندی به آن مقاومت و ایستادگی نکرد و 
در مقابل با عنوان اعتماد سازی و اطمینان بخشی به طرف مقابل زیر بار تعهداتی 

رفت که در تاریخ هسته ای جهان برای اولین بار اتفاق می افتاد؟!!
۷- در شــرایطی که هیچ امیدی به پایان زیاده خواهی دشمن وجود ندارد و 
قطع یقین سخاوتمندی های فراتر از برجام نیز دشمن را راضی نخواهد کرد زمان 
آن فرارسیده است که دستگاه های تصمیم ساز، چشم از امان نامه تحقیرآمیز طرف 
آمریکایی بردارند و به عنوان فصل الخطاب فلسفه صدور فتوای سیاسی هسته ای 
رهبر انقلاب که با هدف اطمینان بخشــی و پایان دادن به موضوع هسته ای صادر 
شــده اســت، در اقدامی شــجاعانه، فتوا و حکم صادره رهبری را به عنوان تنها 
مرجع تضمین پایبندی ایران به منع ساخت سلاح های هسته ای و پایان مناقشه 
 NPT هسته ای اعلام نمایند. در غیر این صورت جمهوری اسلامی ایران خروج از
را طبق بند ۱۰ معاهده مذکور در دستور قطعی کار خود قرار دهد. چنین اقدامی 
ضمن جبران غفلت و ســهل انگاری های گذشته ، جایگاه بلند رهبری عظیم القدر 
 انقلاب را در عرصه معادلات جهانی که ملت اثر وجودی آن را در جنگ تحمیلی
۱۲ روزه با گوشت و پوست و استخوان خود لمس نموده است، بیش از پیش عزت، 
اقتدار و استحکام خواهد بخشید و فصلی نو در عرصه معادلات سیاسی مقتدرانه 
جمهوری اســلامی ایران با محوریت ولایت فقیه به عنوان دژ مستحکم امنیت و 

اقتدار جمهوری اسلامی خواهد گشود.
ـــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ

* استاد دانشگاه و نماینده دوره های هفتم و نهم مجلس شورای اسلامی

كدام اقدام اعتماد  ساز 
بالاتر از فتوای هسته ای رهبری است؟

نماینده مجلس: 

»راهبرد ابهام هسته ای«
 در مذاكرات با غرب به كار گرفته شود

تولید ورق فولادی 
در شركت فولاد و نورد سبا اصفهان 

نماینده مردم شــاهین دژ در مجلس اظهار 
داشت: غرب تشــنه داده های اطلاعاتی درباره 
میزان ضربه و خسارت های وارده به سایت های 
هسته ای اســت و نباید با غفلت این داده ها به 

صورت رایگان در اختیار دشمن قرار گیرد.
حجت الاســلام محمد میرزایــی، نماینده مردم 
شــاهین دژ در جلسه علنی روز سه شنبه )۷ مردادماه( 
مجلس شــورای اســلامی طی تذکر شــفاهی، گفت: 
عملیات چندوجهی رژیم صهیونیســتی با بهره گیری 
همزمان از فناوری جاسوسی و هوش مصنوعی، موجی 
از حیرت در میان مــردم را برانگیخت، البته مدیریت 
هوشمند مقام معظم رهبری و همچنین وفاداری مردم 
به نظام اسلامی از جمله عوامل بنیادین در عدم تحقق 

اهداف شوم دشمن شد.
وی بیان کرد: نتیجــه جنگ اخیر این بود که به 
دلیل اقدامات راهبردی و ژئوپلیتیکی ایران، روی هیچ 
کشــوری به جز مردم نباید حساب کرد. مردم اثبات 
کردند مثل همیشه در سمت درست تاریخ ایستاده اند.
نماینده مردم شاهین دژ در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: یکی از اهداف رژیم صهیونیســتی، خارج 
کردن ابتکار عمل در حــوزه ژئوپلیتیک منطقه ای از 
دست دادن ایران بود، اما تحلیلگران کشورهای عربی 
به این نتیجه رسیدند که تضعیف ایران، بزرگ تهدید 
مســتقیم علیه امنیت ملی و موجودیت آن ها اســت. 
شکایت از اسرائیل در مجامع جهانی به منظور محکوم 

کردن این رژیم جنایتکار مطالبه جدی است.
میرزایی ادامه داد: راهبرد ابهام هسته ای در مورد 
وضعیت تخریب ســایت های فردو و نطنز و استفاده از 
آن بــه منظور اخذ امتیازات لازم در مذاکرات پیش رو 
با آمریکا و اروپا و جلوگیری از فعال شــدن مکانیسم 
ماشه باید مورد توجه باشد، چرا که غرب تشنه داده های 
اطلاعاتی درباره میزان ضربه و خســارت های وارده به 
ســایت های هسته ای است و نباید با غفلت این داده ها 

به صورت رایگان در اختیار دشمن قرار گیرد.
طرح مشروط شدن مذاکره با غرب 

در دستورکار مجلس قرار گیرد
حجت الاسلام حمید رسایی، نماینده مردم تهران 
در مجلس شورای اسلامی نیز در جلسه علنی متذکر 

شــد: با توجه به جنایات رژیم صهیونیستی در غزه که 
با حمایت آمریکا و سه کشور اروپایی انجام می شود و 
حتی صدر اعظم آلمان می گوید رژیم صهیونیســتی 
انجام کارهای کثیــف آنها را بر عهده دارد، یک طرح 
تدوین کرده و درخواســت بررسی آن را به صورت دو 
فوریتی داشتم. بر اساس این طرح، هرگونه مذاکره با 
آمریکا و ســه کشــور اروپایی و همــکاری با آژانس 
باید مشــروط به پایــان محاصره غزه باشــد. هرچه 
پیگیــری می کنم، این طرح مطرح نمی شــود. اجازه 
 دهیــد به صحن بیاید تا نمایندگان درباره آن تصمیم

بگیرند.
مصوبه مجلس درباره تعلیق همکاری با آژانس 
دست وزیر خارجه را برای مذاکره پر می کند

همچنین، امیرحسین ثابتی، نماینده مردم تهران، 
ری، شمیرانات، اسلامشــهر و پردیس در نشست روز 
گذشته مجلس شورای اسلامی طی تذکر شفاهی خود 
خطاب به رئیس قــوه قضائیه، وزیر اطلاعات و رئیس 
سازمان اطلاعات سپاه گفت: علت سکوت  و مماشات 
مقابل کسانی که به شهدای ما تهمت جاسوسی می زند 
چیســت؟ چندی پیش گفته شد شهید یحیی سنوار 
جاســوس بوده و اکنون می گویند فریدون عباســی 
جاســوس است. در شرایطی که مسئولین ارشد نظام  
و خدمتگزاران را جاســوس خطاب می کنند و با آنها 
برخورد نمی شود یا شما توان برخورد با آنها را ندارید 
و یا انگیزه دیگری از این مماشــات وجود دارد که در 

هر شرایط این رفتار فاجعه است.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر 
و پردیــس در مجلس ادامه داد: در مظلومیت شــهید 
عباسی همین بس که دختر ایشان می گوید زمانی که 
خبر حمله رژیم صهیونیست به منزل پدرم را شنیدم، 
نمی دانستم دعا کنم که پدرم زنده بماند یا شهید چرا 
که در زمان حیات به ایشــان بسیار تهمت جاسوسی 
زدند. از این رو از مسئولین امر می خواهم در این زمینه 
کار جدی انجام دهند چرا که بعد از این جنس تذکرات 

متفاوت خواهد بود.
وی همچنین خطاب به وزیر امور خارجه نیز بیان 
کرد: مصوبه مجلس در زمینه تعلیق همکاری با آژانس 
را منکر نشــوید چرا که دست شما را پر می کند، اگر 

می خواهید مذاکرات مانند برجام باعث افزایش تحریم 
نشــود و همانند مذاکرات اخیر به جنگ منجر نشود، 
با دســت پر و با سر بالا و سینه ستبر مذاکره کنید و 
بگویید که مجلس دســت من را بســته و باید با شما 
چانه زنی کنم تا امتیاز بگیرم نه اینکه برخلاف مصوبه 

مجلس به همکاری با آژانس ادامه می دهیم.
تضمین پایان محاصره غزه 

یکی از محورهای مذاکره دستگاه دیپلماسی باشد
سیدمرتضی محمودی، دیگر نماینده تهران نیز طی 
تذکر شفاهی خود با بیان اینکه قلب هر انسان باوجدانی 
با دیدن صحنه های دردناک گرسنگی، تشنگی و آوارگی 
مرم غزه به ویژه کودکان به درد می آید، گفت: هرچند 
خداونــد بزرگ ترین پناه برای آنهاســت و پایان رژیم 
صهیونیســتی نیز نزدیک است اما این موضوع چیزی 

از وظایف انسان ها و مجامع بین المللی کم نمی کند.
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شــورای اسلامی در ادامه تأکید 
کرد: همه آزادیخواهان باید به داد مردم مظلوم برسند 
و کاری نکنند که نام آنها در زمره ظالمان و یا حامیان 

ظالمان در دنیا و آخرت ثبت شود.
عضــو مجمع نمایندگان تهــران در پایان با بیان 
اینکه ما در کشــور و در مجلس نباید صرفا وقت خود 
را صرف شعارها و بیانیه ها کنیم، اظهار داشت: دستگاه 
دیپلماسی در شرایطی که حرف از مذاکره یا مکانیزم 
ماشه می شــود باید یکی از محورهای خود را دریافت 
تضمین برای پایان دادن به محاصره و گرسنگی مردم 

غزه قرار دهد.
جزئیات نشست کمیسیون امنیت ملی مجلس

 با سردار رادان
خبر دیگــر اینکــه، ابراهیم رضایی ســخنگوی 
کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس 
شورای اســلامی اعلام کرد: اعضای کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی از مرکز 
اطلاعات و کنترل هوشمند ترافیک پلیس راهنمایی و 

رانندگی فراجا بازدید کردند.
وی ادامه داد: در این بازدید، ســرهنگ شــیرانی 
رئیــس مرکز اطلاعــات و کنترل هوشــمند ترافیک 
پلیس، گزارشــی از اقدامــات و فعالیت های این مرکز 

که در واقع مرکز کنترل هوشــمند ترافیک اســت، به 
اعضای کمیسیون داد.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در ادامه، اعضای 
کمیسیون با سردار حسینی، رئیس پلیس راهنمایی و 
رانندگی فراجا جلسه داشتند. سردار حسینی گزارشی 
از عملکــرد پلیــس راهنمایی و رانندگــی به اعضای 
فرآیندهای  و  داد؛ بازمهندسی ســامانه ها  کمیسیون 
پلیس راهور با هوشمندســازی، تحول سیســتمی در 
ســامانه های خدمات، توســعه مراکز مانیتورینگ در 
سراســر کشور، اجرای کامل طرح نوبت دهی اینترنتی 
خدمات شــماره گذاری در همه مراکز شماره گذاری 
کشــور، توســعه ربات کنترل هوشــمند تخلف برای 
دوربین ها، توسعه سامانه های غیرحضوری و اینترنتی 
ثبت نــام گواهینامــه از جمله رویکردهــا، برنامه ها و 
 اقدامات پلیس راهور بود که سردار حسینی به آن اشاره 

کرد.
رضایی بیان کرد: در بخش دوم برنامه کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی، اعضای کمیسیون از 
برخــی از محل های تجاوز رژیم صهیونیســتی بازدید 
کردند و در ادامه نیز نشســت مشــترکی را با سردار 

رادان، فرمانده فراجا داشتند.
وی افــزود: ســردار رادان گزارشــی را به اعضای 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی به ویژه درباره 
ایــام دفاع مقدس ۱۲ روزه و نقش نیروی انتظامی در 
جنگ اخیر ارائه داد و بر آمادگی نیروی انتظامی برای 
برقــراری نظم و امنیت تاکید کــرد و گفت که رژیم 

صهیونیستی به دنبال نابودی ایران است.
وی اظهــار کرد: رئیس کمیســیون امنیت ملی و 
اعضای کمیســیون هــم از تلاش های فراجا در طول 
دفــاع ۱۲ روزه ملت ایــران در برقراری نظم و امنیت 
در بخش های مختلف هم در شهرها و هم در مسیرها 
و راه هــا و از اقدامات پلیس راهنمایــی و رانندگی و 
بخش های دیگر فراجا تشــکر و تاکید کردند بر تأمین 
بودجــه مورد نیــاز نیروی انتظامی و قرار شــد که با 
تشــکیل کمیته ای در این زمینه با همکاری مجلس و 
دولت ان شاءالله نیازهای نیروی انتظامی در حوزه های 

مختلف تأمین شود.

اصفهان- خبرنگارکیهان:
حرکت به ســمت تولیــدات با 
اخیر در  ارزش افزوده در ســال های 
شــرکت فولاد و نورد سبا آغاز شده 
و با قوت دنبال می شود. توسعه سبد 
محصولات شــرکت فولاد و نورد سبا 
در راستای اهداف گروه فولاد مبارکه، 
ازجمله افزایش رضایت مشتری و تولید 
محصولات با ارزش  افزوده بالا، در حال 

انجام است.
قاسم خوشدل پور، مدیرعامل شرکت 
فولاد و نورد سبا، ضمن با بیان مطلب فوق 
گفت: با حمایت مدیریت گروه فولاد مبارکه 
و تلاش همکارانمان در شرکت فولاد و نورد 
سبا، محصولی دیگر از محصولات ورق گرم 
استحکام بالای خودرویی،  هم تراز با مشابه 
کیفیت خارجی طراحی، تولید و به ســبد 

محصولات این شرکت اضافه شد.
 بهمن خلیلی، مدیر ارشد بهره برداری 
شــرکت فولاد و نورد سبا نیز در پی کسب 
این موفقیت گفت: شرکت فولاد و نورد سبا 

همواره در کنار کمیت بــه دنبال افزایش 
کیفیــت محصــولات و طراحــی و تولید 
محصولات با ارزش  افزوده بالا و جدید بوده 
و به همین منظور، برنامه ریزی دقیق تولید 
و پشتیبانی از خطوط تولیدی زمینه را جهت 
طراحی و تولید محصولات جدید در اختیار 
سرمایه های انسانیِ بادرایت این شرکت قرار 
داده اســت. مدیر ارشد بهره برداری شرکت 
فولاد و نورد ســبا ، ابــراز امیدواری کرد در 
آینده با گام های استوارتر، محصولات کیفی 
با ارزش  افزوده بالاتری به سبد محصولات 
فولاد سبا اضافه شود. آرش حاجی پور، مدیر 
تکنولوژی شــرکت فولاد و نورد سبا نیز در 
این زمینه گفت: با توجه به تجهیزات نوین 
و همچنین دانش و مهارت بالای موجود در 
شرکت فولاد و نورد سبا، همواره استراتژی 
این شرکت تولید گریدهای ویژه با سودآوری 
بالا با تمرکز بر فولادهایی که تأثیر زیادی 
بر رفاه مردم، امنیت و ایمنی دارد و ضمن 
آنکه دوستدار محیط  زیست است، کاهش 

وابستگی به واردات را به دنبال دارد.

در مراسم گرامیداشت هفته ملی مهارت

عارف: نباید در فناوری های نوظهور از كشورهای پیشرفته  عقب بمانیم

او كه »جای پدرم بود«؛ 
خاطراتی از سردار حاجی زاده به روایت دختر شهید طهرانی مقدم

معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد: با وجود 
جوانان با انگیزه بالا بایــد فناوران میدان داری 
کنند و نباید در فناوری های نوظهور و برجســته 
هیچ عقب  ماندگی از هیچ کشــور پیشرفته ای 

داشته باشیم.
محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در مراسم 
گرامیداشــت هفته ملی مهارت با تبریک این هفته به 
تمامی فناوران و تلاشــگران عرصه پیشرفت و توسعه 
فناوری در کشــور، گفت: بعد از انقــلاب فرهنگی در 
ارتباط با زنجیره تقویت نیروی انسانی مورد نیاز کشور 
بــه ویژه در بخش صنعت که صنعتی مونتاژ داشــتیم 
مباحثی مطرح شد که همان مســیر مونتاژ نمی تواند 
راهبردهای انقلاب فرهنگی را محقق سازد و خیلی زود 
به این نتیجه رســیدیم که زنجیره های آموزش فنی و 

حرفه ای ضعیف است.
وی افزود: معمولا دانش آموزان برجســته در دوران 
دبیرســتان به بهانه عدم امکان ادامه تحصیل کمتر به 
سمت هنرستان و آموزش های فنی و حرفه ای می روند 
و برای این راهبرد که باید جایگاه این آموزش ها را اصلاح 
کنیم اقداماتی انجام شد و دانشگاه های برجسته موظف 
شدند آموزشکده های فنی و حرفه ای ایجاد کنند و بعد 
از ارزیابی یک دوره احســاس کردیــم توفیقی در این 
زمینه به دست نیاورده ایم و ورودی ها و رشته های فنی 
و حرفه ای نسبت به قبل از انقلاب فرهنگی تفاوتی پیدا 
 نکرد و اولویت دانش آموزان کماکان رشته های مهندسی 

بود.
معــاون اول رئیس جمهور با بیــان اینکه امکانات 
حداقلی که بتواند یک فارغ التحصیل با مهارت بالا جذب 
بخش صنعت و خدمات شود در کشور فراهم نشد، تأکید 
کرد: برای جبران این کاســتی ها یــک گروه علمی و 
کاربردی ایجاد شد تا پس از رفع ایرادها جایگاه رشته های 
فنی و حرفه ای و مهارتی ارتقاء یابد و راهکار ادامه تحصیل 
نیز حل شــود و در نهایت متوجه این مسئله ای شدیم 

که اساتید این رشته ها باید بتوانند با آخرین درجه های 
مدارک دانشگاهی جلو بروند و به همین دلیل سازوکاری 
ایجاد شد تا رشته های فنی و حرفه ای از نظر آکادمیک 

هموزن آموزش های نظری باشند.
عارف با تأکید بر اینکه تأمین امکانات و زمینه های 
رشد آموزش های فنی و حرفه ای و مهارتی باید دغدغه 
نه تنها دولت بلکه همه نهادها و دست اندرکاران توسعه 
کشور باشد، تصریح کرد: برای جبران کاستی ها و تأمین 
امکانات و تجهیزات به ســمت استفاده از ظرفیت های 
بخــش خصوصی رفتیم چرا که ظرفیت و انگیزه بالایی 
در مقایسه با بخش دولتی دارند که برای نمونه در جنگ 
۱۲ روزه سهم مردم و بخش خصوصی در پیروزی کشور 

را نمی توان با بخش های اداری مقایسه کنیم.
وی با اشاره به رشد فناوری ها نسبت به رشد علمی 
در طول ۴ دهه گذشته در جهان، افزود: رشد فناوری ها 
نسبت به رشد علمی بیشتر بوده است و در مقاطعی نیز 

فناوری ها از علم جلو افتاد که باید نگران شــد چرا که 
فناوری باید حاصل علم باشد و امروز از نظر دانشمندان 
و فلاسفه هنوز ثابت نشده است که آیا این مسیر فناوری 
به نفع انسان و بشریت است و یا با تهدیدهایی در آینده 

رو به رو می شویم.
علم باید پا به پای فناوری حرکت کند

معــاون اول رئیس جمهور با بیــان اینکه باید در 
فناوری های پیشرفته به ویژه نوظهور در منطقه جایگاه 
برتر داشته باشیم، بیان کرد: متخصصان و فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی نمی توانند هدایتگر این مســیر باشند چرا 
که پیشــرفت در این مسیر به عهده فناوران است و در 
جهان سهم دانشمندان نسبت به فناوران کمتر و قابل 

مقایسه نیست.
عارف اضافه کرد: باید در میدان رقابت پیشرفت های 
فناوری همزمان با کشورهای جهان با سرعت بالا حرکت 
کنیم و این پرســش مطرح می شــود کــه آیا می توان 

بــه اتــکای پژوهشــگران و فارغ التحصیل های نظری 
دانشگاه ها این مســیر را طی کرد یا خیر که به جواب 
مثبت نمی رسیم و به دنبال همکاری دو بخش علمی و 

فناوری هستیم.
وی با بیان اینکه نبایــد در فناوری های نوظهور و 
برجســته هیچ عقب ماندگی از هیچ کشور پیشرفته ای 
داشته باشــیم، گفت: با وجود جوانان با انگیزه بالا باید 
فناوران میــدان داری کنند و با توجه به اینکه در دوره 
انقلاب صنعتی چهارم به ســر می بریم نقش فناوران به 

دانشمندان ویژه تر است.
معاون اول رئیس جمهور اظهار کرد: باید علم پا به 
پای فناوری حرکت کند و رفتارهای فناوری را اصلاح کند 
وگرنه می تواند رفتاری خشن و غیرانسانی داشته باشد.

عارف تأکید کرد: به عنوان مســئولان پاسخگو به 
نیازها و ارتقاء کشــور و اجرای برنامه های توسعه نباید 
اولویت فناوری فراموش شــود و با اتخاذ سازوکارهایی، 
گذشته ای که به فناوری ها توجه نکردیم را جبران کنیم.

وی درخصــوص اهمیت فرهنگ ســازی در زمینه 
آموزش هــای فنی و حرفه ای و مهارتی تأکید کرد: باید 
برای جوانان روشن شــود که سهم رشته های فناوری 
در خدمت به مردم کمتر از رشــته های علمی نیست. 
امروز رشته های آموزشــی فنی و مهارتی در پیشرفت 

دستاوردهای بشری و اقتصادی نقش کلیدی دارند.
معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه در حال گذار 
از صنعت وابسته به ملی هستیم، تصریح کرد: به دنبال 
این راهبرد هســتیم که در همــه زمینه های صنعتی 
خوداتکا باشیم و نیازهای کشور را برطرف کنیم، البته 
در این مسیر باید با مراکز علمی و فناوری و دانشگاهی 
و نهادهای علمی جهان ارتباط تنگاتنگ داشته باشیم و 
امروز در پیشرفت های فناوری سهم دانشمندان ایرانی 
بیشــتر از سهمی است که نســبت به جمعیت داریم و 
ضرورت های زنجیره تربیت نیروی انســانی تقویت این 

حلقه را به ما تحمیل می کند.

فرزند شهید طهرانی مقدم گفت: هر وقت 
آقای حاجی زاده را می دیدم و آقای موسوی را 
می بینم، انگار پــدرم را می بینم، چه از جهت 
اعتقاد چه تخصص شبیه هم هستند، امیدوارم 
کارشان همچنان پیش برود و رضایت آقا را در 

پی داشته باشند.
خانم زینب طهرانی مقدم، فرزند ســردار شهید 
حســن طهرانی مقدم در گفت و گو با تسنیم درباره 
ســردار شــهید حاجی زاده فرمانــده فقید نیروی 
هوافضای سپاه بیان داشــت: ارتباط پدرم با سردار 
حاجی زاده برمی گردد به قبل از ازدواجش، همان وقت 
که هر دو با سر و صورت خاکی در جنگ هشت ساله 
تصمیم گرفتند گامی بلند برای اقتدار ایران بردارند. 
یادم هســت پدر و مادرم تعریــف می کردند وقتی 
آقای حاجی زاده عروســی کردند آنها که خودشــان 
زوج جوانی بودند برای عرض تبریک رفتند خانه شان.
وی افزود: ما و فرزندان سردار حاجی زاده، سردار 
سید مجید موسوی و دیگر فرماندهان موشکی هم در 
یک رنج سنی هستیم و کودکی مان در همسایگی هم 
گذشت، اگر درست تر بخواهم بگویم از اقوام مان هم 
بیشــتر همدیگر را می دیدیم، لذا بخشی از خاطرات 
شــیرین کودکی ما هم مشترک اســت، مثلًا پدرم 
مقید بودند تحویل ســال مشهد باشیم، از چند روز 
قبل تدارک می دیدند و با اتوبوس خانواده ها را جمع 
می کــرد و می رفتیم زیارت امام رضا)ع(، این ســفر 
سالانه برای ما بچه ها که پدرهایمان یا جبهه بودند یا 
مأموریت، فرصت بسیار مغتنمی بود، خوشحال بودیم 
که چند روز با پدرهایمان در راه هستیم و چند روز 

هم در مشهد آنها را می بینیم.
بسیاری از طرح های پدرم را

این شهید دنبال کرد و به سرانجام رساند
فرزند سردار شهید حسن طهرانی مقدم با بیان 
اینکه وقتی پدرم به شــهادت رســید برای دوستان 
نزدیکــش، به خصوص شــهید حاجی زاده بســیار 
شوک برانگیز بود، گفت: در همه سال هایی که پدرم 
نبودند، ســردار حاجی زاده مستمر همراه خانواده به 
منزل ما می آمدند و جویای احوالمان بودند، بیشــتر 

صحبت شان هم از رشادت ها و کارهایی بود که حاج 
حســن انجام داده بود. بسیاری از طرح های پدرم را 
این شــهید بزرگوار دنبال کرد و به سرانجام رساند، 
پرتابی هم نبود که در آن یاد شــهید طهرانی مقدم 
برده نشود. سردار حاجی زاده همیشه از دستاوردهای 
پــدرم صحبت می کرد و گاهی گزارش هایی از اینکه 
دارند چه کارهایی می کنند مــی داد که ما را دلگرم 
کند به اینکه بعد از حاج حسن، نیروی هوافضا به کار 
خود با قوت ادامه می دهد. هر سال سالگرد شهادت 
پدرم را که با حضور دیگر خانواده های شــهدای نیرو 
بود، خود سردار حاجی زاده برگزار می کرد و پیگیری 
او بود که شــهادت حاج حسن هفته هوافضا نامیده 
شــد. فیلمی از سردار حاجی زاده بعد از شهادت شان 
در فضای مجازی پخش شد که بعد از عملیات وعده 
صادق یک اســت، او در خانه ما سخنرانی می کند، 
همه خانواده های فرماندهان موشکی منزل ما مهمان 
بودند، در حالی که بســیار خوشحال بودیم، به قولی 
مثل قدیم بگوبخند می کردیم، بعد از شــهادت پدرم 
این جمع شــدن ها، به دلیل مشــغله های زیاد خیلی 

کمتر شده بود.
وی خاطرنشان کرد: شهید حاجی زاده می گفت؛ 
»برایم خیلی عجیب اســت که فرماندهی موشــکی 
ســپاه این قدر برکــت دارد. از اول انقلاب گروه های 
زیادی با شور انقلابی شروع به کار کردند اما برکتی 
که موشکی داشت متفاوت است در حالی که هرساله 
پرثمرتر می شود. هرچه در خلوتم فکر می کنم می بینم 
دلیلی ندارد مگر به خاطر اخلاص شهید مقدم.« بعد 
توضیح دادند که نهال ابتدائی موشکی بر پایه اخلاص 
بود، آن شــب کمی در مورد عملیات صحبت کرد و 
از زوایای مختلفی برایمان گفت، این که هدف شــان 
زدن مناطق مســکونی نبــود و چند نقطه نظامی را 
می خواستند بزنند، همین عملیات باعث خوشحالی 

آزادگان جهان شده بود.
دخترانی که ظاهرشان متفاوت بود

متعجب بودند از آنچه می بینند
فرزند سردار شهید حسن طهرانی مقدم با اشاره 
بــه اینکه به جرئت می توانم بگویــم پدرم هر هدفی 

داشــت ســردار حاجی زاده آن را پیگیری کرد و به 
سرانجام رساند، افزود: مثلًا جوانگرایی خیلی برایشان 
مهم بود و بیشــترین افراد در مجموعه موشــکی از 
جوانان دانشمند است. در اردوهای راهیان پیشرفت 
هم که هر چند وقت یک بار برگزار می شد، از خانواده 
شهدا دعوت می کردند که این پیشرفت ها را ببینند، 
مثلًا آنها را می بردند شهرهای مختلف و دستاوردها 
را نشــان می دادند، بارها شنیدم که سردار می گفت؛ 
»وقتی جوانــان عزت و قدرت دفاعی ما را می بینند 
احســاس غرورآفرینی به آنها دست می دهد و بسیار 

اثرگذار است«.
وی گفــت: این طور هم نبود که فقط از قشــر 
حزب اللهــی بین جوانان دعوت کننــد، بارها دیدم 
میان دانشــجوهای دعوت شده، دخترانی که حجاب 
هم نداشتند، حضور داشتند، این دعوت بی علت نبود، 
اتفاقاً تأکید خود او بود و اعتقاد داشــت باید از همه 
اقشــار در این اردوها شرکت کنند، می گفت؛ »وقتی 
جوانان این دســتاوردها را می بینند چقدر به عزت 
ایران افتخار می کنند و چقدر اعتماد به نفس شــان 

زیاد می شود«.
گفتند اگر اینها را می دانستیم 

وارد ماجرای زن، زندگی، آزادی نمی شدیم
فرزند سردار شهید حســن طهرانی مقدم بیان 
داشــت: در جریان همین قضیه زن، زندگی، آزادی 
ســردار حاجی زاده خیلی از دخترهایی را که با این 
تفکر بودند، دعوت کرده بود به یکی از این اردوهای 
پیشــرفت و دســتاوردها را نشان شــان داده بود و 
می گفت؛ »بســیاری از آنها بعــد از دیدن این توان 
قدرتمند دفاعی، می گویند: »اگر ما از این چیزها خبر 
داشتیم هرگز وارد این اتفاقات نمی شدیم.«، ظاهر کار 
یک امر نظامی بود اما باطنش رویکرد فرهنگی داشت.

دانشجویی که با دیدن توان نظامی ایران
 از مهاجرت به خارج از کشور منصرف شد

وی بیان داشت: شهید حاجی زاده تعریف می کرد: 
در یکی از پرتاب ها، دانشجویی از دانشگاه شریف هم 
حضور داشت و گفت؛ »من می خواستم از ایران بروم، 
همه کارهایم را هم کرده بودم، اما با دیدن این توان 

نظامی تصمیمم عوض شد، می مانم و همین جا کار 
می کنم.«

فرزند سردار شهید حسن طهرانی مقدم با بیان 
اینکه تأســیس پارک ملی هوافضا هم یکی دیگر از 
اقدامات مؤثر سردار حاجی زاده بود، این که مخاطب 
سیر پیشرفت نظامی را ببیند، گفت: وقتی در جنگ 
حتی سلاح به ما نمی دادند اما اکنون چندین شهرک 
موشــکی در کشــور داریم، اتفاقاً توسعه شهرهای 
موشــکی توســط پدرم و آقای قالیباف شروع شد و 
آقای حاجــی زاده انصافاً خوب ادامه داد و وســعت 
چشــمگیری داشــتیم. در عملیات وعده صادق این 
نیاز احســاس شد که چقدر خوب بود این توانایی را 

داشتیم و به کارمان آمد.
وی گفت: سردار محمود باقری فرمانده موشکی 
آقــای حاجــی زاده که او هم در جنــگ ۱۲روزه به 
شهادت رسید، بسیار مظلوم، مخلص و گمنام بود، آقا 
محمود هم شدیداً به پدرم علاقه داشت و می گفت؛ 
»کی می شود ما در حال جهاد به حاج حسن ملحق 
شویم؟«، یکی از دوستان تعریف می کرد؛ در یکی از 
دیدارها، شــهید باقری به آقا گفت: »نهالی که حاج 
حسن کاشت الآن تبدیل شده به یک درخت تنومند 
و پرثمر.«، رهبری هم این صحبت را تأیید می کردند.
فرزند سردار شهید حســن طهرانی مقدم بیان 
داشت: اغلب فکر می کنند این شهدا شاگردان پدرم 
بودند، در حالی که این طور نیســت، آنها همه با هم 
دوست بودند و با اخلاصشان یک گوشه کار را گرفته 
بودند، اهداف و تفکرشــان به هیچ وجــه از هم جدا 
نبود، در واقع چند جوان بودند که مثلًا پدرم با آقای 
موســوی رفته بودند سوریه برای دیدن آموزش های 
نظامی و آقای حاجی زاده مانده بود برای توسعه کار 
داخل ایران، که بالاخره وقتی این دانش می آید کجا 

باید استفاده شود و خود این کار بسیار مهم بود.
وی خاطرنشــان کــرد: واقعــاً هر وقــت آقای 
حاجی زاده را می دیدم و آقای موســوی را می بینم، 
انگار پدرم را می بینم، چه از جهت اعتقاد چه تخصص 
شــبیه هم هستند، امیدوارم کارشان همچنان پیش 

برود و رضایت آقا را در پی داشته باشند.

مسعود پزشکیان، رئیس جمهور یکشنبه ۷ مرداد ماه در وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی حضور یافت.

شیراز- خبرنگار کیهان:
 سرهنگ پاسدار مجید علی پور به نیابت از سرتیپ پاسدار یدالله بوعلی، فرمانده 
سپاه فجر استان فارس و قرارگاه اجتماعی امنیتی حضرت احمد بن موسی )ع(، با اهدای 

لوح تقدیر، از مدیرعامل و جهادگران شرکت آبفا شیراز تجلیل کرد.
این اقدام در راستای خدمات انسان دوستانه و فعالیت های جهادی شرکت آب و فاضلاب 
شیراز در مسیر خدمت رسانی به مواکب سطح شهر، در جشن کیلومتری عید غدیر خم و در 

قالب »طرح آبرسانی شهید محمدرضا کارگریان« صورت گرفت.

تجلیل فرمانده سپاه فجر استان فارس از مدیرعامل 
و جهادگران شركت آب و فاضلاب شیراز


